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Hensigten med Udviklingsplanen er, at det politiske niveau kan få et samlet overblik over ønskerne på idrætsområdet i 

forbindelse med budgetforhandlingerne. Udviklingsplanen skal give et sagligt fundament for de politiske drøftelser og 

tjene til inspiration, når de endelige beslutninger træffes politisk. I Denne del af udviklingsplanen samles alle ønsker til 

idrætsområdet. Det er nødvendigvis ikke alle ønsker der er realistiske og bør indfries. At et ønske er opført på listen er 

derfor ikke ensbetydende med, at det ”blot er et spørgsmål om tid” før det realiseres. 

Formålet er at sikre en hensigtsmæssig og koordineret udvikling af idrætsområdet i Glostrup Kommune. Som noget 

nyt bliver denne liste efter godkendelse i brugerbestyrelsen samlet med ønsker fra det øvrige kulturområde. Helt 

konkret betyder det at Glostrup Foreningsunion og Børne og Ungdomsorganisationernes Samråd ligeledes har spurgt 

deres medlemmer om udviklingsønsker. Disse ønsker vil fremgå af den endelige udviklingsplan for hele 

kulturområdet. Den samlede plan vil blive fremlagt for Kultur- og Fritidsudvalget på deres møde i maj. 

I udviklingsplanen er der fokus på at beskrive ønskerne med ord fremfor tal.  

For at gøre Udviklingsplanen dynamisk er den/de der har søgt om at få et ønske optaget eller genoptaget i 

Udviklingsplanen, blevet stillet overfor en række spørgsmål, som er gengivet nedenfor: 

• Baggrund og formål for ønsket 

Hvad ønsker I? Begrund hvorfor? 

 

• Behovet for ønsket 

Er der lignende faciliteter i Glostrup Kommune? Hvor skal den ønskede facilitet placeres? 

 

• Mangfoldighed 

Hvem henvender det sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket? 

Ønsker der ikke realiseres bliver ikke automatisk stående i den efterfølgende udgave af Udviklingsplanen. Dette for at 

sikre, at den/de der søger om at få et ønske optaget i Udviklingsplanen løbende reflekterer over ønskets fortsatte 

relevans og økonomiske forudsætninger.  

Administrationen har indskrevet alle de ønsker der er søgt om at få optaget i Udviklingsplanen.  

Det vil fortsat være sådan, at renoveringsønsker og erstatningsfaciliteter (faciliteter som eksempelvis er inddraget til 

andre formål, nedbrændt eller lignende) er prioriteret højere end nye projekter.  

Princippet om at vedligeholde før man bygger nyt, er afgørende for Brugerbestyrelsen, da det vil være omsonst at 

bygge nyt, hvis det indebærer, at et eksisterende anlæg forfalder og dermed ikke kan benyttes. 

Beskrivelsen af ønskerne i det efterfølgende er foretaget ved fortrinsvis at benytte ordlyden af det allerede indsendte 

materiale fra den/de der har fremsendt et ønske. Enkelte formuleringer kan være ændret og der kan være tilføjet ting 

fra administrationens side. 
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Ønske Fremsat af Side 

Ønsker om renovering 
 

 

Maling af endevæg og spær i hal 1 

 
Glostrup Idrætsanlæg 4 

Renovering af toiletter ved hal 2/3 

 
Glostrup Idrætsanlæg 5 

Ny gulvbelægning i musisksal Formanden for Brugerbestyrelsen 
 

6 

Omlægning af 2 eksisterende tennisbaner til kunstgræs/-stof Glostrup Tennisklub 
 

7 

Mekanisk afspærring af Pitchbanerne i Solvangsparken Glostrup Cricketklub 
 

8 

Nyt kastebur til opvisningsbanen GIC Atletik og Motion 
 

9 

Ønsker om nye tiltag 
 

 

Bevægelseshus/springcenter IF32 Glostrup Gymnastik 
 

10 

Styrketræningslokale ved Glostrup Idrætsanlæg Albertslund/Glostrup Håndbold 

 
12 

25 meters bassin Glostrup Svømmeklub 
 

13 

Padle Tennis Glostrup Tennisklub 
 

15 

Fægtesal Glostrup Fægteklub 
 

16 

Indendørs bueskyttebane til 10 personer Glostrup Bueskytter 
 

18 

Mobile rumdelere til foreningslokaler Glostrup Basketball klub 
 

19 

En “omvej”  
Forhindringsbane på en naturlig løberute 

Center for Kultur & Borgerkontakt 20 

Esports facilitet Center for Kultur & Borgerkontakt 
 

21 

Cirkeltræningssæt Glostrup Idrætsanlæg 
 

22 

Se desuden bilag. 

Der er i alt modtaget 16 ønsker. 9 af ønskerne er fra idrætsforeninger, 1 ønsker er fremsat af brugerbestyrelsens formand, 5 af 

ønskerne er fremsat af Center for Kultur- It og Udvikling og Glostrup Idrætsanlæg   
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Renovering 

 

Ønsker fra administrationen 
 

Maling af endevæg og spær i hal 1 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Maling af endevæg og spær i hal 1, Glostrup Idrætspark 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Formålet er at have en pæn og tidssvarende hal i udtrykket 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 
Ja  
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Hal 1, Glostrup Idrætspark 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Alle foreninger og andre der benytter hal 1 
 

Kontaktperson:  Michael Simonsen 
 

Tlf.  28906348 
 

E-mail: michael.simonsen@glostrup.dk 
 

 
 

 

 

 

 

 

  

mailto:michael.simonsen@glostrup.dk
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Renovering af toiletter ved hal 2/3 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Renovering af toiletter ved hal 2/3, Glostrup Idrætspark 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Formålet er at have en velfungerende toiletforhold mange stævner og opvisninger. 
Toiletter er opslidte og meget triste at se på. 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 
 
Ja  
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Hal 2/3, Glostrup Idrætspark 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Alle foreninger og andre der benytter hal 2 og 3, brugere af foreningslokaler samt 
 tilskuere ved stævner 
 

Kontaktperson:  Michael Simonsen 
 

Tlf.  28906348 
 

 
E-mail: michael.simonsen@glostrup.dk 
 

 

  

mailto:michael.simonsen@glostrup.dk
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Ny belægning på gulvet i Musisksal 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Ny belægning på gulvet i Musisksal – Vestervangskolen 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Ændre gulvet fra et linoleumsgulv med beton underlag, til et affjedrende sportsgulv, som det i træningssal 1. 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 
Der er behov for at øge anvendelsesmulighederne af eksisterende faciliteter, så de i større omfang kan benyttes 
til flere aktiviteter fx til gymnastik og fritidsaktiviteter. 
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Musisksal, Vestervangskolen 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Alle foreninger med behov for et sportsgulv. Yoga, gymnastik, bordtennis, kampsport, motorisk træning mv. 
Skolen vil ligeledes kunne bruge gulvet til gymnastik, motorik og leg. Gulvet er desuden egnet til stole 
opsætninger mv. da gulvet retter sig op efter fx placering af stole og borde 
 

Kontaktperson:  Michael Simonsen og Louise Lauge 
 

Tlf. 28906348 
 

E-mail: michael.simonsen@glostrup.dk   
louiselt1@hotmail.com 
 

 

  

mailto:michael.simonsen@glostrup.dk
mailto:louiselt1@hotmail.com
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Ønsker om renovering/ genetablering fra foreninger 

 

Omlægning af to eksisterende tennisgrusbaner til kunstgræs 

 

 

 

  

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 

 

Tennisklubben søger om omlægning af 2 eksisterende tennisbaner til kunstgræs/-stof, gerne det der hedder Red 
Plus. Gentofte TK har anlagt at par baner af dette mærke. 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 

 
Med disse baner kan man grundlæggende spille udendørs hele året, hvis ikke der er snevejr.  

 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er behovet?) 

  
Det gør der ikke. 
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 

 
Det skal være to af de eksisterende baner der omlægges.  

 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 

 
Alle klubbens medlemmer. 

 

Kontaktperson:  Kurt Søndergaard, formand  
 

Tlf. 40 45 88 18 
 

E-mail:  post@sltu.dk  
 

mailto:post@sltu.dk
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Afspærring af pitchområder I Solvangsparken 

  

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Afspærring af pitchområder i Solvangsparken 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
Baggrunden for ønsket er, at der er en øget brug af banerne, fra selvorganiserede spiller og cricket klubber i 
andre kommuner. Det er til store gene fra naboer til parken, og der er derfor brug for, at brugen af banerne i 
parken kan styres.  
 
Der opsættes en form for bomløsning, der fastgøres i bøsninger i banen og udstyres på tværs af kunstgræsset. 
Anordningen afmonteres med en hængelås, og der lægges et låg i bøsningen, så der kan spilles. Bommen skal 
være af genbrugsplast, så den ikke kræver vedligehold. Bommen skal holdes i naturlige farver af hensyn til 
parkens udseende, men markeres med reflekser så eventuelle kørende i parken om aftenen kan se bommen.  
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 
  
Det er et ønske fra Glostrup Cricketklub at der findes en løsning på den øgede brug af banerne, da den megen 
aktivitet slider på naboskabet mellem naboer til parken og klubben. Der har været dialog mellem klubben og 
administrationen om mulige løsninger. 
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Pitch områderne i Solvangsparken 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Glostrup Cricketklub og naboer til Solvangsparken. 
 

Kontaktperson:  Ole Roland 
 

Tlf. 31693060 
 

E-mail: Ole Roland olr@cricket.dk 
 

mailto:olr@cricket.dk
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Nyt kastebur 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet:   
GIC Atletik og Motion ønsker kasteburet på stadion/opvisningsbanen reetableret. 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket:   
Da Atletik i Glostrup indgik i projekt regnvands bassin havde vi også kastebur på stadion. Ved de møder der blev 
afholdt med flere etater i Glostrup Kommune inden spadestik, var det vores klare overbevisning at begge 
kastebure ville blive reetableret. Det havde vi åbenbart misforstået, og vi ønsker derfor varmt at fremsætte 
ønsket om kastebur på stadion.  
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket:   
 Vi har i mange år ikke selv kunnet afholde stævner, da vores stadion var ulovligt til at afholde stævner med folk 
udefra. Den gamle belægning fik huller, maskiner ødelagde vores nyindkøbte sarg, de samme maskiner 
smadrede vores afsætsplanker til trespring og længdespring i den nordlige ende når de kørte ind og ud af stadion 
og bomme til forhindringsløb forvitrede og meget andet.  
Vores atleter har nydt godt af at komme rundt til mesterskaber og stævner, som er arrangeret af klubberne over 
hele landet, og som er en tjans der går på ”skift”, da det er et stort arbejde og ikke er den store ”guldgruppe” – 
medmindre man laver stævner på størrelse med vores Glostrup Games. Vi har i mange år måttet sige nej til at 
påtage os opgaver og det sidste stævne var DM for Masters som ligger 13-14 år tilbage. Games blev aflyst i år, 
men vi havde haft store problemer med tidsskema og fordeling af øvelser uden bur i kastegården og på 
opvisningsbanen. I det tidsrum der kastes med hammer og vægt (de tunge kasteøvelser) på stadion kan der ikke 
løbes eller laves andre kast! Det er en stor mangel, vores stadion ikke har kastebur på opvisningsbanen!  
I den daglige træning har de få trænere, vi har til rådighed stort behov for at træne med atleter fra 7-14 år under 
opsyn. Tit har vi et spring, et løb og et kast i gang på samme tid og med 1-2 trænere på plads er det vigtigt, at vi 
også kan træne diskos, kugle og spyd (de lette kast) med stor sikkerhed. 
Vi tror at kastegården vil stå under vand årligt – måske flere gange om året og det vil være en katastrofe midt i 
konkurrencesæsonen 
 

Placering:  
Den nordlige ende af stadion, ved spydkast. 
 

Mangfoldighed:  
De fleste af vores atleter bruger kasteburet på stadion: de små i den daglige træning, veteranerne i den daglige 
træning og når kastegården står under vand! 
Glostrup Atletik & Motion har i mere end 20 år afholdt Tages Kaste 3-kamp med 5 stævner i sommerhalvåret 
med 3 kast pr. runde, hvor vi bruger både kastegården og stadion. Det har været aflyst i år, da vi ikke havde bur i 
form af sikkerhed og cementen i kasteringene var hullede og farlige for atleterne. Tages 3-kamp er non profit!  
Vi har en meget stærk kastegruppe i veterangruppen med mange danske mesterskaber, nordiske ditto og en 
enkelt bronze ved VM i kaste 5-kamp. 
 

Kontaktperson:  Næstformand i Atletik & Motion, Sven-Erik Dreisig 
 

Tlf.:  43631011 / 40507703 
 

E-mail:  svendreisig1951@gmail.com 
 

 

 

  

mailto:svendreisig1951@gmail.com
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Nye tiltag 

 

Ønsker fra Foreninger 
 

Springcenter/ bevægelseshus 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Springcenter/bevægelseshus 

 
Et springcenter/bevægelseshus på bruttoetageareal ca. 1.765 m2, der indeholder to sale på henholdsvis 
1.074 og 243 m2. 

Til illustration af et springcenter/bevægelseshus er vedlagt input fra Virklund Sport, inklusive billeder af 
Gymnastikforeningen Køge Bugts Gymnastikcenter og af Lyngs Idrætsefterskoles gymnastikhal (Bilag 1). 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Mange kan få gavn af et springcenter/bevægelseshus. Det indeholder to sale på henholdsvis 1.074 og 243 m2. De 
to sale bør have et arkitektonisk udtryk, der understøtter aktiviteterne, med bløde linjer, en loftshøjde på 
henholdsvis 8 og 5 m, dagslys, spejle på væggene og gulve uden streger og opmærkning. Der ønskes i den store 
sal en integreret springgrav, pomfrit grav og en springbane. Den mindste sal kan opdeles i flere mindre sale/rum 
afhængig af anvendelse. Netop denne indretning af salene giver mulighed for alsidig anvendelse af disse. 

 
Huset er således indrettet efter andre normer og standarder end de, der normalt dominerer 
idrætshallernes rektangulære form uden dagslys. Se venligst (Bilag 2). 

 
Huset efterspørges af IF32 Glostrup Gymnastikforening med ca. 550 medlemmer. Et springcenter/ 
bevægelseshus vil betyde, at vi kan videreudvikle det allerede alsidige gymnastiktilbud til gavn for alle 
kommunens borgere. Gymnastik står for os for bevægelse gennem hele livet til gavn for bl.a. motorikken og 
sundheden, og netop et springcenter/ bevægelseshus vil understøtte dette. 

 
Herudover vil en væsentlig sidegevinst være, at et springcenter/bevægelseshus i Glostrup vil øge 
lokalekapaciteten, således at der ikke vil være aflysninger af træningstimer som i dag, og huset vil frigive tid 
i øvrige haller og sale til andre idrætsgrene. IF32 har i de seneste år har oplevet et fortsat stigende pres på 
lokaler til fritidsbrugerne, og det bliver sværere og sværere at finde ledige lokaler. 

 
Huset, og opdeling af den mindste sal, kan også komme til glæde for aktive i de bløde bevægelses- former 
som yoga m.v. og bevægelse på ældresiden. Huset vil i formiddag timerne og først på eftermiddagen kunne 
give lokalekapacitet for andre fritidsbrugere med behov for motorik og bevægelse end IF32 gymnastik. Kan 
danne ramme for en ”tumlefabrik” til glæde for børnehavebørn, indskolingens klasser og SFO’er, samt være 
”trænings center” for ældre generationen og motorisk svage børn. 
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Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 

 
Der findes ikke lignende faciliteter i Glostrup Kommune, dog er der en springgrav i Søndervanghallen. 

 

Et Springcenter/bevægelseshus er allerede nævnt i udviklingsplan 2014, 2015, 2016, 2017, 2018 og 2019, og 

dette er en ajourføring af planen. Med et springcenter/bevægelseshus vil vi kunne skabe 
mange nye muligheder og initiativer, som rækker langt ud over hvad der traditionelt ligger indenfor 
rammerne af en forening. 

 
IF32 Glostrup Gymnastikforening ser det som en naturlig opgave også at tage del i ansvaret for udviklingen af 
nye fremsynede idrætsfaciliteter i kommunen. Alene på voksen- og ældreområdet vil et gymnastikcenters 
kapacitet i morgen- og dagtimerne kunne tilbyde trænings-, samværs- og oplevelsesmuligheder, som vil være til 
stor værdi ikke kun for deltagerne, men også for kommunen 

 
Det bør også tages i betragtning, at flere kommuner omkring Glostrup har etableret eller planlægger at etablere 
springcentre, hvilket på sigt kan betyde vanskeligheder for os med at fastholde vores spring gymnaster. 

 
IF32 Glostrup Gymnastikforening anbefaler, at man får en leverandør til at komme på et brugerbestyrelses- møde, eller 

andet aktuelt forum, og fortæller om springcenteret. 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Huset ønskes placeret ved Glostrup Hallen på vestsiden af hallen. Hovedparten af medlemmerne kommer i dag 
fra nærområdet ved Hallen, hvortil der også er gode transportforbindelser. Det foreslås, at det bliver som en 
tilbygning, så de eksisterende badefaciliteter kan udnyttes, ligesom det vil understøtte tankerne og planerne 
om Glostrup Hallens rolle omkring klubaktiviteter. En anden fordel ved placeringen er, at det nuværende 
personale i Hallen kan betjene huset. 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Gymnastik repræsenterer tilsammen ca. 550 aktive idrætsudøvere i kommunen. Vi ser dog også de grupper af 
borgere, som vi har nævnt ovenfor. 

Kontaktperson:  
 
Kontaktpersoner er IF32 Glostrup Gymnastikforenings formand Erik Theil Rybtke, Højtoftevej 6, 2600 Glostrup 
og næstformand Tommy Karlsson, Hasselhaven 6, 2600 Glostrup. 

Tlf. Erik Theil Rybtke tlf. 43 96 64 53 – Tommy Karlsson tlf. 43 43 24 80 

E-mail:  Erik Rybtke: formand@if32gymnastik.dk og Tommy Karlsson: sportsleder@if32gymnastik.dk 

 

 
  

mailto:formand@if32gymnastik.dk
mailto:sportsleder@if32gymnastik.dk
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Styrketræningslokale ved Glostrup Idrætsanlæg 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Motions udstyr – lokale ved Glostrup idrætsanlæg 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Vi ønsker at gøre det attraktivt at dyrke vores sport, det er rigtig svært at holde på de unge medlemmer, da vi 
skal konkurrere med de mange fitnesscentre der dukker op alle steder. Vi ville kunne holde på en del af dem, ved 
at kunne tilbyde træning på maskiner og håndvægte. Denne form for fysisk træning er også noget vi bruger som 
skades forbyggende træning til mange af vores hold, inden de går ind i hallen og træner håndbold. Det er bare 
svært at få plads til, da der ikke faciliter til det. Vi prøver at lave øvelser med egen kropsvægt, men det ville helt 
klart være en fordel med rigtige maskiner til dette. Dette kunne også være med til, at vi kan elite udvikle vores 
spiller og tiltrække elite, da denne form for træning er et must for at kunne være med på højt sportsligt plan.  
Vi tror på at det ville give flere medlemmer til forældre håndbold, og håndbold fitness, som også ville være et nyt 
tiltag i Glostrup Håndbold.   
 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 
 
Der findes samme faciliter ved Glostrup svømmehal, men det ligger for langt væk fra selv hallerne, da det vil 
være noget vi skal kunne gå ind og bruge ca. 1 timen inden vores hal træning. 
 
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Det ville give god mening hvis det bliver placeret over ved Glostrup idrætsanlæg, da det er der vi træner, og der 
vil der også være andre foreninger der ville kunne bruge det. 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Vi har ca. 100 medlemmer der ville få gavn af dette også ville de andre foreninger i Glostrup kommune også 
kunne få glæde af det. 
 

Kontaktperson: Trine Hoffmann - Formand Glostrup Håndbold 
 

Tlf.  50454323 
 

E-mail:  trine@aghaandbold.dk 
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Ønske fra Glostrup Svømmeklub om 25 meters bassin 

 
Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 

 
En ny svømmehal som er indrettet til undervisnings-/træningsbassin samt til genoptræning mv. Bassinstørrelse 
på 8 baner (ca. 20,5 m) * 25 m bassin. 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
Baggrund: Glostrup Svømmeklub (GSK) har ikke tilstrækkelig vandkapacitet for at kunne opretholde en 
økonomisk bæredygtig forening, som primært lærer børn og unge at svømme og blive fortrolige med vand. GSK 
har i mange år gjort opmærksom på behovet for en ny svømmehal i kommunen for at klubben på sigt kan 
fastholde og udvikle både en bæredygtig svømmeskole og talent- og konkurrenceafdeling. 

 
Formål: Formålet er, at øge svømmehalskapaciteten i kommunen til glæde for både borgere, der bader i 
offentlig tid, foreningslivet og genoptræning mv. Kommunen har en langsigtet plan om at øge antallet af 
borgere i kommunen frem mod 2030. Det er derfor også nødvendigt at investere i nye idrætsanlæg for at kunne 
opretholde et tilsvarende tilbuds- og serviceniveau som kommunen har i dag. 

 
I mange år har der manglet vandtid til at udvikle GSKs tilbud til børn og unge. GSK har 1/3 vandtid (se bilag) 
sammenlignet med klubber i nabokommuner (både klubber mod øst og vest for Glostrup). Det betyder, at 
svømmeundervisningen af børn har langt ringere vilkår for at gennemføre en undervisning af høj kvalitet, da der 
er for lidt plads til børnene i bassinet. Det betyder også, at vi har rigtig svært ved at udvikle klubben med fx en 
ungdomsafdeling for de børn og unge, som ikke vil og har tiden til at være talent- og konkurrencesvømmer. GSK 
har netop en vision om, at udvikle tilbud til børn og unge i Glostrup i alderen 10-18 år, som er dem, der oftest 
stopper til en sport og samtidig mangler bevægelse for at leve op til sundhedsstyrelsen anbefaling om motion. 

 
Derudover er det især svært at fastholde unge talent- og konkurrencesvømmere i klubben, da GSK ikke kan 
tilbyde nok vandtræning og mister talenter til naboklubberne. Den generelle mangel på vandtid udmønter sig 
også i, at GSK har vandtider der ikke er hensigtsmæssige i forhold til børnenes alder. Eksempelvis har vores 
konkurrencesvømmere på 10-12 år fire ugentlige træningspas, hvor vandtid er placeret, så de først afslutter 
træningen kl. 20.30. GSK har heller ikke i træningsfællesskaber, som klubben i 25 år har indgået i med forskellige 
klubber, for overhoved at kunne tilbyde børn fra 12 år en mulighed for at fortsætte svømning som en sport. Se 
bilag med antal timer i træningsfællesskabet VG17. 

 
Når klubben allerede mister talent- og konkurrencesvømmere fra 12-års alderen, så har GSK også sværere ved, 
at rekruttere trænere til svømmeskolen, da det ofte er gamle konkurrencesvømmere, der bliver trænere i 
svømmeskolen (pga. krav til at bestå livredningsprøve mv.) GSK har heller ikke nok vandtid til at kunne udvikle 
særlige hold for børn og unge (fx personer med særlige handicaps eller diagnoser) eller udvide tilbuddene med 
andre vandaktiviteter til børn, unge og voksne (fx vandpolo, livredning mv.). 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 

 
Der er én svømmehal i kommunen som både foreninger og offentlige gæster deles om. Det betyder at 
svømmeklubbens tid i hallen er begrænset, fordi der hver dag må deles med offentlige badegæster. 
GSK har tildelt 121 banetimer pr. uge (1 banetime=1 bane 1 time), offentlig badetid i Glostrup har 386 
banetimer pr. uge. En sammenlignelig naboklub med lidt færre medlemmer har 356 banetimer pr. uge. 
Disse tal siger næsten sig selv, at GSK er yderst presset på banetimer ift. hvad en svømmeklub i en ganske 
almindelig anden nabokommune har af svømmehalstid. Dette vil også være gældende, hvis man ser mod 
Vallensbæk, Albertslund, Herlev og Taastrup kommuner. 
Der er et stort behov for mere vandtid for dels at overleve, som klub med både en svømmeskole og en 
talent- og konkurrenceafdeling og dels at udvikle Glostrup Svømmeklub med anden vandaktiviteter 
målrettet især børn og unge i alderen 10-18 år, som ikke går til sport, har lært at svømme eller mangler 
motion og fællesskab. 
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GSK har opgjort behovet til at være ca. 200 banetimer pr. uge, ud over de 121 banetimer klubben allerede har, så det samlet 
giver 321 banetimer pr. uge. 200 banetimer svarer til ca. 6 baner alle ugens dage i tidsrummet 16-21. Det vil betyde, at der 
både vil være plads til bedre kvalitet og flere medlemmer i svømmeskolen (vision 1000 børn og unge) og en 
talent/konkurrenceafdeling på ca. 80-100, hvor holdene ikke bliver for små ift. fastholdelse og fortsættelse. 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 

En ny svømmehal kan placeres i forbindelse med GFC for at udnytte det eksisterende vandbehandlingsanlæg og 
omklædningsrum. Det vil gøre investeringen billigere end at placere den et andet sted. Der har allerede i 2018 været 
fremstillet et lignende forslag og der har også mange år tidligere været tegninger for et 50 m bassin ved GFC. GSK vil foreslå 
at man med overvejelserne omkring brugen af GFC tager dette forslag frem igen og ser på om bygningen ikke netop egner 
sig bedst til sport, idræt, træning mv. 

 

Det vil være oplagt, at tænke en ny svømmehal ind i forbindelse med byudviklingen omkring Christiansvej/Sydvestvej, så 
trafikale adgangsforhold samtænkes med disse planer. 

 
Alternativ placering fx ved Glostrup Stadion, så de forskellige sportsgrene kan få glæde af hinanden fx ved at udveksle 
erfaringer, viden mv. 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 

Alle borgerne. Skoler, foreninger og borgere. En svømmehal mere vil give et stort løft til både foreningslivet og offentlige 
badegæster, da svømmehalskapaciteten øges væsentligt i kommunen. Alle vil få bedre forhold og svømning er en skånsom 
motionsform som flere ældre især vil have glæde af med alderen. 

Kontaktperson:  Mette Dam Mikkelsen / Formand 

Tlf.  2621 8820 

E-mail:  formand@gskswim.dk 

 

  

mailto:formand@gskswim.dk
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Padeltennisbaner 
 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
 
Tennisklubben søger om anlæggelse af padeltennisbaner. 
 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Padeltennis er en sport på vej frem og kan sikkert tiltrække mange nye medlemmer som også vil begynde at 
spille organiseret tennis i Glostrup. 
 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er 
behovet?) 
  
Ikke mig bekendt og behovet kendes ikke, men ved fra andre klubber og private at der er stor søgning. 
 
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 
 
Klubben ser meget gerne at det bliver på et andet sted end de eksisterende tennisbaner. Michael Simonsen har 
lovet at undersøge en placering i GI, men han er ikke vendt tilbage 
 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 
 
Alle der gider røre sig og det er noget nemmere end at spille tennis 
 
 

Kontaktperson:  Kurt Søndergaard, formand  
 

Tlf.  40 45 88 18 
 

E-mail:  post@sltu.dk  
 

mailto:post@sltu.dk
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Fægtesal 

 
Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 

 

Fægtesal til en klub i udvikling med masser af ambitioner. 
 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 

 

Glostrup Fægteklub (GLF) er på de 6 år siden stiftelsen i november 2014 vokset til en af landets store 
fægteklubber (7. størst af 45 klubber jf. DIF’s statistik for 2019) og blandt de allerstørste indenfor kårdefægtning. 
GLF blev udnævnt til Årets klub 2018 af Dansk Fægte Forbund med begrundelse i bl.a. ”...at have et 
voksenbegynder- og breddehold, der tiltrækker og fastholder med superhøjt humør, god træning for voksne 
motionister og megen energi...” 
 
Klubben er støt voksende og tiltrækker kontinuerligt nye fægtere i alle aldre.  
 
Klubben er en del af et talentmiljøudviklingsprojekt via Dansk Fægte-Forbund, med et mål om at udvikle 
klubbens trænere og fægtere, samt give mulighed for at fastholde de fægtere, som har ambitioner om 
internationale stævner og landshold. Pt. har klubben 5 unge fægtere på bruttolandsholdet. Det er helt essentielt 
for os, at denne satsning ikke er på bekostning af en breddesatsning således, at udviklingen er til alles fordel.  
Vi arbejder derfor også målrettet med rekruttering gennem bl.a.  Sommer i Glostrup, minimusketer hold o.l., 
samt styrkelse af familiefægtning (støttet bl.a. af Nordeafonden).  
 
Klubben har pt 5 fast tilknyttede frivillige trænere, ungdomsfægtere på første del af træneruddannelsen og 
klubbens cheftræner er i gang med DIFs diplomtræneruddannelse (afsluttes forår 2021). Klubben afholder nu 
også større stævner, både på regionalt og nationalt niveau. Vi har siden stiftelsen haft en aktiv fuldt besat 
bestyrelse, og i øjeblikket yderligere udvalg med ca. 5 frivillige udover repræsentanter fra bestyrelsen.  
Alt i alt er vi en aktiv klub med masser af udvikling og ambitioner!  
 
GLFs træningssted har gennem årene, i takt med væksten, rykket fra træningssal 1 i Idrætsparken, over 
mødelokaler og Musisk Sal på Vestervangskolen til Nordvanghallen siden oktober 2017. Med fortsat stigende 
medlemstal er pladsen den absolutte flaskehals i forhold til videre udvikling og vores ønske er derfor en fast 
fægtesal, som vil give mulighed for fastholdelse og yderligere udvikling af både talent/elite og bredde.  
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Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er behovet?) 

 
I Nordvanghallen er der opstregning svarende til 8 piste, men jf. fast fordeling har vi kun adgang til halvdelen af 
hallen og dermed 4 piste, da hallen er delt med andre foreninger.  
Træningspas i fægtning består af opvarmning, teknisk/taktisk/styrketræning, samt fægtning og 1-til-1 lektioner. 
Dette kræver en vis tidsmæssig længde; typisk minimum 1½ time til B&U hold og minimum 2 timer til voksne og 
øvede ungdomsfægtere, samt minimum 2½ time til bruttolandsholdsfægtere. Dette sætter sammen med 
pladskravene, begrænsninger på mulig opdeling af den tildelte tid og pladsen er pt den absolutte flaskehals i fht. 
At sikre muligheden for at træne og ikke mindst fægte nok til at fastholde både øvede og nye medlemmer.  
Ønsket er derfor fast fægtesal med 8-12 reelle piste (metal) i gulvet som eksemplificeret i billedet ovenfor.  
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 

 
Fægtesalen ønskes placeret i forlængelse af Nordvanghallen, hvilket ville give mulighed for afholdelse af stævner 
samlet i hal og sal og fuldt udnytte plads, piste samt eksisterende depot-plads. 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 

 
Moderne sportsfægtning er en sport, som kan dyrkes af alle mennesker uanset deres personlige konstitution og 
sportslige stræben. Det er en kampsport i traditionelle termer med en modstander, man skal gennemskue og 
overvinde. Som motion er det en sportsgren, som både giver sved på panden og udfordrer hjernen, træner 
balance, reaktionsevne og fokus.  
Uanset om man som udøver er hyggeorienteret breddefægter eller internationalt konkurrerende elitefægter 
arbejder man med de samme elementer i fægtningens teknikker, og alle udøvere anvender de samme 
bevægelser i kampen – nogle er bare hurtigere, mere præcise og har et bredere teknisk repertoire og større 
snuhed end andre.  
 
Som helhed har klubben allerede sat Glostrup på kortet i den danske fægteverden.  
Vi har pt medlemmer fra 8 år og opefter, ældste medlem i klubben er +65, mens der i dansk fægtning også er 
aktive fægtere i 70- og 80-års alderen. Mange af vores voksne nybegyndere er startet i 40’erne, og med en 
specifik satsning på eksempelvis familier er det vores ønske at tiltrække både børn og voksne som måske ikke 
ellers dyrker idræt. Med træningsfaciliteten vil vi desuden have mulighed for at udvide bl.a. med aktiviteter for 
de mindste (5 til 7-årige), især målrettet børn i lokalområdet.  
 
Vi ønsker plads til udvikling, så vi fortsat kan bidrage til variationen i kommunens fritidstilbud, samt mulighed for 
at fastholde talenter.  
 
 

Kontaktperson:  Annette Langkilde (kasserer, Glostrup Fægteklub; GSI repr.) 
 

Tlf.   22902902 
 

E-mail:  glostrupfaegteklub@outlook.dk 
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Indendørs bueskyttebane til 10 personer 
 

 

 

 

 

 

 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 

 

Indendørs træningsfaciliteter, der giver mulighed for samtidig træning for 30 skytter. 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 

 

Ønsket kan opfyldes med 10 baner. Ønsket er aktualiseret af stor tilvækst af ungdomsskytter. De nuværende 
faciliteter (skydebaner for pistol- og riffelskydning under Glostrup Stadion) er utilstrækkelige, da der kun er 
mulighed for at opstille 5 baner. 
 
Ønsket tager højde for det nuværende behov og levner ikke plads til megen vækst. 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er behovet?) 

 
Det nuværende behov vil kunne opfyldes i en standardhal med plads til en håndboldbane. Det kræver ophængning 
af sikkerhedsnet/pilefang, samt depotfaciliteter. 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 

 
Vi foretrækker, at placeringen er så tæt vores udendørs baner i Egeparken som muligt. En ideel placering af en ny 
træningshal ville være i området mellem vores udendørs baner og tennishallerne ved stadion. Vi bidrager gerne 
med specifikationer og ideer til udformning. 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 

 
Bueskydning er en sport, der appellerer til unge med diagnoser indenfor autisme/ADHD spektret. Derudover er det 
en sport, der kan udøves af personer fra 8 til 99 år. 

Kontaktperson:  Claus Pedersen og Bent Andersen 

Tlf.   +45 22 90 33 22, +45 23 25 95 84 

E-mail:  bestyrelse@glostrupbueskytte.dk 

mailto:bestyrelse@glostrupbueskytte.dk
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Mobile rumdelere til foreningslokaler 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 

 

Mobile rumdelere til foreningslokaler ved hal 3. 
 
 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 

Vi ønsker indkøb af 3-5 store mobile rumdelere af ca. 200 x 200 cm, med mulighed for påtrykt/ophæng af klubmateriale på 
den ene side og neutralt tryk på den anden side. 
Derved er det muligt at skabe en tillempet ”klubstemning” i et relativt neutralt lokale. 
Rumdelerne skal være lydisolerende. 
 
 
 

 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket: (Findes der tilsvarende faciliteter i Glostrup Kommune og hvad er er behovet?) 

  
Ved ikke om det findes tilsvarende. 
Ellers ligger prisen på ca. 3000-5000 kr. per element = I alt 20-25.000 kr. 
 
 
 

Placering: (Hvor skal faciliteten placeres, og hvorfor skal den placeres der? Evt. alternativ placering) 

 
Foreningslokale 3. Hal 3 
 

 
 

Mangfoldighed: (Hvem henvender faciliteten sig til? Hvem kan få glæde og gavn af ønsket?) 

 
 
Umiddelbart vil alle kunne benytte de mobile folde vægge til at skabe nogle mindre rum i det store foreningslokale. 

 
 

Kontaktperson: (Navn på kontaktperson vi kan kontakte, hvis vi har spørgsmål eller brug for uddybning) 

Glostrup basketball klubs formand: Stefan Christensen 
 
 

Tlf. (på kontaktpersonen) 53696949 

 

 

E-mail: (på kontaktpersonen) 
Noctet@gmail.com 
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Ønsker fra administrationen 

 

Esport facilitet 
Ønske til udvikling af idrætsområdet: (En overskrift for hvad det er I ønsker.) 
Økonomi til at indrettet et Esportslokale 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: (Præciser baggrund og formålet med ønsket.) 
 
Esport er en hurtigt voksende sportsgren blandt unge. Mange unge falder ud af det traditionelle foreningsregi 
omkring puberteten, hvis de ikke er på 1. holdet i deres idrætsgren. I Esporten er der plads til alle, også dem der 
ikke var de bedste til fodbold. Bagsiden af medaljen er, at det i nogle tilfælde isolerer udøverende 
uhensigtsmæssigt og der kan opstå digital mobning, som ingen voksne er vidende om.  
 
Derfor er det hensigtsmæssigt, hvis vi som kommune kan understøtte miljøer hvor man kan mødes og 
spille/træne sammen efter skole- og klubtid. Her er der mulighed for at præge den digitale dannelse og god 
opførsel generelt. Mange esportsforeninger har desuden indført forskellige former for fysisk aktivitet som 
supplement til den ellers meget stillesiddende aktivitet.  
  

Facilitetsdækning - behovet for ønsket:  
  
Der er ingen facilitet til formålet nu, men der er et stigende ønske om opstart af esportsforeninger i Glostrup. 
Der er pt. en esportsforening uden aktiviteter. Det er altså ikke sikkert, at der er kræfter til at løfte aktiviteter i 
esportsforeningen, men det formodes, at der er et stort potentiale for, at det kan ske.  
 

Placering:  
 
Faciliteten kunne placeres på en skole eller i et af klublokalerne på idrætsanlægget, eller måske i forbindelse med 
en kommende aktivitet i fritidscenteret, afhængigt af hvad lokalerne her skal benyttes til. 
 

Mangfoldighed:  
 
Faciliteten henvender sig til de fleste unge. Særligt dem som ikke har været meget aktive i de traditionelle 
idrætsforeninger. Den henvender sig ligeledes til de unge som ellers sidder meget derhjemme og spiller.  
 

Kontaktperson:  Sidsel Vinther 
 

Tlf.  4323 6541 
 

E-mail:  Sidsel.vinther@glostrup.dk 
 

 

 

 

 

 

mailto:Sidsel.vinther@glostrup.dk
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En ”omvej” – Forhindringsbane på naturlig løberute 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket: 
En ”omvej” (forhindringsbane) i forbindelse med en anden naturlig løberute f.eks. i Ejbyområdet eller 
Hvissinge. 
 
Formålet er at styrke forholdene for de selvorganiserede løbere. Baggrunden for at lave en ’omvej’ er, at 
faciliteter der gør det interessant og inspirerende, at løbe en tur kan holde dem i gang, der for en periode 
ikke kan finde overskud til en foreningsaktivitet. Desuden kan en omvej sikre at løbere også får et 
styrkeelement i deres træning. 
 
Se evt. lokale og anlægsfonden 
http://www.loa-fonden.dk/inspiration/udendoers-idraet/en-voldsom-omvej-i-solroed 
 

Facilitetsdækning: 
Der er ingen lignende faciliteter i Glostrup. Faciliteten foreslås placeret tæt på enten Ejbyhallen eller 
Hvissingehallen. 
 

Mangfoldighed: 
En ”omvej” tjener en bred befolkningsgruppe. Den kan anvendes som legeplads af børnefamilier og eller 
selvorganiserede løbere, styrketrænere og som et supplerende træningselement til de organiserede 
idrætter. 
 

Kontaktperson:  Sidsel Vinther  
 

Tlf.  4323 6541 
 

E-mail:  Sidsel.vinther@glostrup.dk 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

http://www.loa-fonden.dk/inspiration/udendoers-idraet/en-voldsom-omvej-i-solroed
mailto:Sidsel.vinther@glostrup.dk
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Cirkeltræningssæt 
 

Ønske til udvikling af idrætsområdet:  
 
Cirkeltræningssæt, hvor maskinerne automatisk indstiller sig efter den enkelte bruger, samt giver en personlig 
analyse af træningen hos den enkelte bruger fra gang til gang. 
 

Beskrivelse og baggrund for ønsket:  
 
Der frigøres i 2019 plads til flere maskiner, pga. ændring af lokaleindretning og adgangsforhold til 
motionsområdet. 
Det bliver en understøttende foranstaltning for træningscenterets brugere, når der efterfølgende skal bygges bro 
til fritidstilbuddet i Fritidscenteret. 
 

Facilitetsdækning - behovet for ønsket:  
 
Der findes ingen tilsvarende i Glostrup kommune.  
 

Placering:  
 
Glostrup Fritidscenter - Motionsområdet 
 

Mangfoldighed:  
 
Alle kan få glæde at cirkeltræningssættet, da det understøtter sikker træning hos alle aldre. 
 

Kontaktperson:  Michael Simonsen 
 

Tlf. 28 90 63 48 
 

E-mail: Michael.simonsen@glostrup.dk 
 

Godkendt af Brugerbestyrelsen den 12.02.2021 
 

 

 

 

 

 
 


